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Okul başarısının %50’den fazlası ailenin 
katkısıyla gerçekleşmektedir.

Okul başarısında;
• Çocuğuna yakın ilgi gösteren
• Çocuğunun çalışma ortamını düzenleyen, planlayan, 
• Çocuğunu yüreklendiren ailelerin çocuklarının 

akademik başarıları yüksektir. 



Çocuğunuzun ders başarısını etkileyen en 
önemli etkenlerden birisi 

aile ortamı ve tutumdur
Aile ne kadar sağlıklı ve bilinçli ise 
çocukların başarı düzeyleri o kadar 

yükseliyor.



Araştırma sonuçları:
Ülkemizde yapılan bir 
araştırma ders başarısı 
düşük 7-17 yaş grubu 
çocukların yarısının 

anne baba 

ilişkilerinin kötü
olduğu,



Yarısından fazlasının ise babalarının 
kendilerine vakit ayıramayacak kadar meşgul 
oldukları görülmüştür.



“ŞU DÜNYADA HER ŞEYİN EN İYİSİNE LAYIK ÇOK ÖZEL VE GÜZEL BİR ÇOCUK 
VAR! O, SİZİN EVİNİZDE YAŞIYOR.”

D.Cüceloğlu



• Çocuğunuzu okula karşı 
negatif etkileyecek, 

okulla,öğretmeniyle,arkada
şlarıyla  ve okumakla ilgili 
olumsuz eleştirileri onun 

yanında yapmayın.



Çocuğunuza uygun bir çalışma ortamı 
hazırlayın.

• Çocuğunuzun evde rahat çalışabilmesi için bir 

oda yada bir köşeye ihtiyacı vardır.
• Çalışma ortamında dikkat dağıtıcı şeyler 

(Televizyon, yoğun ses, müzik gibi) 
olmamalıdır.



Günümüzde özellikle Televizyon ve 
bilgisayar konusunda seçici ve sınırlayıcı 

olun.

Çok fazla 
televizyon ve 

bilgisayara maruz 

kalan çocuklarda 
davranış 

problemleri 

oluşmaktadır.





AYRICA SEVGİLİ ANNE BABALAR
• Mükemmeliyetçi anne baba tutumları

(Yaptığı her davranışın eleştirilmesi)

• Çocuğun kişiliğine yönelik eleştiriler(sen 
şöylesin,sen böylesin vs…)

• Çocuğu kuzu gibi yetiştirmek(Çocuğun 
riske girmesine izin vermemek)

• Çocuğa sorumluluk vermemek







Ne Yapılabilir



• Çocukla konuşurken yere çömelmeli ve 
onun göz seviyesine inilmelidir; bu ona 
önemli olduğu mesajını verir

• Çocuğun mümkün olduğu kadar farklı 
sosyal ortamlarda bulunması 
sağlanmalıdır.



Sadece ona 
ayırdığınız 
zamanlarınız 
mutlaka olsun, aynı 
anda aynı evde 
bulunmak ona vakit 
ayırmak değildir.



BAŞARISIZ dahi olsa

yalnız bırakmayacak
bir velisinin olduğunu 

bilmesi,

çocuk açısından 
önemlidir.



• ÇOCUĞUNUZU KİMSEYLE KIYASLAMAYIN

• Kıyaslama yerine çocuktan istediğiniz 
davranışları ona açıkça bildirebilirsiniz.

• Arkadaşlarıyla ya da kardeşiyle abisiyle 
ablasıyla kıyaslanan çocukta kıskançlık 
duygusu doğar ve ardından bu kişilere öfke 
duymaya başlar. 

• HER ÇOCUK ÖZELDİR.



ANNE-BABA OLMAK

“Biz çocuğumla arkadaş gibiyiz” diyerek çok 
iyi anlaştıklarını ve konuştuklarını belirtmek 
isteyen anne ve babalar vardır. 

Unutmayalım ki, pek çok arkadaşı olabilir ve 
olacaktır. Oysa sadece bir tane anne ve 
babası vardır.



O kim biliyor musunuz?

*Çocuğunuz en çok hangi rengi seviyor?
*En iyi arkadaşının adı ne? Onu tanıyor 
musunuz?

*Öğretmenini seviyor mu? Öğretmeninin 
adı ne?
*En çok kimi taklit ediyor?                  
Büyüyünce kim gibi olmak istiyor?



*En çok ne yemekten  hoşlanıyor? 
Sevdiği yemeğin adı ne?
*TV’ de  en çok hangi programı 
seviyor? Sevdiği, izlemekten 
hoşlandığı bir sanatçı var mı?
*Neleri yapmaktan hoşlanıyor?
*Gelecekte neler olsun

istiyor?



“EĞİTİM ANA KUCAĞINDA BAŞLAR; 
HER SÖYLENEN SÖZCÜK ÇOCUĞUN 

KİŞİLİĞİNE KONULAN BİR 
TUĞLADIR.”

(H. BALLOV)

Bu nedenle çocuklarımızın yanında 
söyleyeceklerimizi, yapacaklarımızı 

bir kez daha düşünerek 
sergilemeliyiz.





Katıldığınız ve 
Dinlediğiniz İçin 

Hepinize Teşekkür 
Ederim


